



Australian Government

ការផ្តល់ព័ត៌មានខុស និងការពិតនៃវីរុស កូរ៉ូណា (COVID-19)

ខុស: អ្នកអាចព្យាបាលវីរុសកូរ៉ូណាដោយប្រើថ្នាំអង់ទីប៊ីយ៉ូទិក ឬថ្នាំប្រឆាំងនឹងជំងឺគ្រុនចាញ់

ពិត: គ្មានវ៉ាក់សាំង ឬការព្យាបាលសម្រាប់វីរុសកូរ៉ូណានៅឡើយទេ។

អ្នកស្រាវជ្រាវនៅជុំវិញពិភពលោកកំពុងធ្វើការយ៉ាងខ្លាំងដើម្បីបង្កើតវ៉ាក់សាំងសម្រាប់វីរុសនេះ ក៏ប៉ុន្តែយើងមិនដឹងថារយៈពេលប៉ុន្មានដែលការស្រាវជ្រាវនេះនឹងរកឃើញ។ ការប៉ាន់ស្មានមានការប្រែប្រួលចន្លោះពី 12 ខែ ឬ 18 ខែ។

អ្នកស្រាវជ្រាវកំពុងធ្វើការពិនិត្យមើលទៅលើការប្រើប្រាស់ថ្នាំខុសៗគ្នា ដែលអាចជួយព្យាបាលវីរុសកូរ៉ូណា រួមមានថ្នាំព្យាបាលជំងឺរលាកសន្លាក់ ថ្នាំប្រឆាំងនឹងជំងឺគ្រុនចាញ់ និងថ្នាំព្យាបាលហ៊ីវ (HIV)។ ថ្នាំទាំងនោះនឹងមិនព្យាបាលវីរុសកូរ៉ូណាទេ ប៉ុន្តែវាអាចធ្វើឱ្យថយចុះចំនួនមនុស្សដែលឆ្លងវីរុសនេះ និងបន្ថយភាពធ្ងន់ធ្ងរនៃករណីមួយចំនួន។

ជាការសំខាន់ មិនត្រូវរង់ចាំដើម្បីបានវ៉ាក់សាំង ឬការព្យាបាលវីរុសកូរ៉ូណាទេ - ដោយហេតុដូច្នោះហើយទើបមានវិធានការសុខាភិបាលសាធារណៈជាច្រើនត្រូវបានអនុម័តដោយប្រទេស អូស្ត្រាលី។

ខុស: កុមារជា 'អ្នកធ្វើឱ្យឆ្លងរាលដាលបំផុត' នៃវីរុសកូរ៉ូណា

ពិត: ខណៈដែលកុមារត្រូវបានគេដឹងថាជា 'អ្នកធ្វើឱ្យឆ្លងរាលដាលបំផុត' នៃមេរោគ និងមេរោគពិសត្រូវបានដឹងថា កុមារអាចជាអ្នកធ្វើឱ្យឆ្លងរាលដាលបំផុតសម្រាប់ជំងឺគ្រុនផ្តាសាយធំ តែនេះមិនបង្ហាញថាពួកគេជាអ្នកធ្វើឱ្យឆ្លងរាលដាលបំផុតចំពោះករណីជាមួយនឹងវីរុសកូរ៉ូណាទេ។ យ៉ាងហោចណាស់មិនទាន់មានការបង្ហាញឱ្យឃើញនោះឡើយទេ ។ គ្មានទិន្នន័យនៅកន្លែងណានៅក្នុងពិភពលោក ដែលបង្ហាញថាការឆ្លងរាលដាលសំខាន់នៃវីរុសនេះបានកើតឡើងដោយកុមារនោះទេ។ យើងមិនបដិសេធរឿងនេះទេ។ វាអាចកើតឡើងបាន។ ប៉ុន្តែកស្ថានភាពទាំងអស់គឺថាកុមារមិនមែនជាអ្នកធ្វើឱ្យឆ្លងរាលដាលបំផុតនៃវីរុសកូរ៉ូណាទេ។

ខុស: ប្រទេសអូស្ត្រាលីមិនអាចទទួលបានគ្រឿងបរិក្ខារ និងគ្រឿងសម្ភារផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រគ្រប់គ្រាន់ទេ (ដូចជាឧបករណ៍បញ្ចូលខ្យល់ដង្ហើម ម៉ាស់ កញ្ចប់សម្ភារធ្វើតេស្ត)

ពិត: សារសាមញ្ញទៅដល់អ្នកជំងឺ ជាពិសេសបំផុត ទៅបុគ្គលិកសុខាភិបាលដែលមើលថែរក្សាអ្នកជំងឺ - បាទ/ចាស ប្រទេសអូស្ត្រាលីមានគ្រឿងបរិក្ខារគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីប្រយុទ្ធនឹងការឆ្លងរាលដាលនេះ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ មានសម្ពាធលើការធ្វើតេស្តទាំងអស់ទាក់ទងនឹងសម្ភារផ្គត់ផ្គង់ អាស្រ័យដោយតម្រូវការជាសកលលើសពីសមត្ថភាពផ្គត់ផ្គង់ និងផលិតកម្ម។

បុគ្គលិកអាចត្រូវបានធានាថា យើងមានឧបករណ៍ការពារផ្ទាល់ខ្លួនដែលនឹងមកដល់នៅគ្រប់ពេល ដែលមានន័យថាត្រឡប់មកវិញថា អ្នកជំងឺអាចទទួលបានការថែទាំបានល្អបំផុតដែលអាចធ្វើទៅបាន។ ឧទាហរណ៍ ការស្តុកទុកសម្ភារផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រថ្នាក់ជាតិ មានម៉ាស់ច្រើនជាង 10 លានម៉ាស់។ រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីបន្តធ្វើការ ដើម្បីធានាឱ្យមានម៉ាស់បន្ថែមទៀត ដើម្បីធានាថាការស្តុកទុកសម្ភារផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រថ្នាក់ជាតិនៅតែស្តុកទុកបានល្អ ហើយប្រទេសអូស្ត្រាលីមានឧបករណ៍ការពារផ្ទាល់ខ្លួនគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីជួយគាំទ្រដល់អ្នកជំងឺវេជ្ជសាស្ត្ររបស់យើង នៅពេលការឆ្លងរាលដាលរីកសាយភាយឡើង។ នេះរួមមានការបង្កើនសមត្ថភាពផលិតក្នុងស្រុក និងសមត្ថភាព។

ជាធម្មតាមានក្រែកនៅមន្ទីរពេទ្យដែលមានឧបករណ៍បញ្ជូលខ្យល់ដង្ហើមចំនួន 2,200 នៅក្នុងប្រទេសអូស្ត្រាលី។ ដោយការកំណត់ពីគោលបំណងឡើងវិញលើម៉ាស៊ីនសណ្ត និងគ្រឿងបរិក្ខារផ្សេងទៀតក្នុងរយៈពេលជាងប្រាំមួយសប្តាហ៍កន្លងទៅ ឥឡូវនេះយើងមានក្រែកដែលមានឧបករណ៍បញ្ជូលខ្យល់ដង្ហើមចំនួន 4,400 ហើយយើងកំពុងស្វែងរកធ្វើវាឱ្យបានដល់ 7,500។ នៅដើមខែមេសា ចំនួនអ្នកជំងឺវីរុសកូរ៉ូណានៅក្នុងផ្នែកព្យាបាលដើម្បីសង្គ្រោះបន្ទាន់ និងកំពុងត្រូវការឧបករណ៍បញ្ជូលខ្យល់ដង្ហើមក៏មានចំនួន 20។

បណ្តាញជំងឺឆ្លងប្រទេសអូស្ត្រាលីកំពុងប្រជុំគ្នាជាប្រចាំថ្ងៃ ដើម្បីវាយតម្លៃឡើងវិញលើការណែនាំរបស់ខ្លួនអំពីលក្ខខណ្ឌតម្រូវក្នុងការធ្វើតេស្ត ដើម្បីឱ្យមានការធ្វើតេស្តសំខាន់ៗតែប៉ុណ្ណោះ។

ខុស៖ អាស្រ័យដោយវីរុសកូរ៉ូណា មន្ទីរពេទ្យរបស់ប្រទេសអូស្ត្រាលីនឹងមិនអាចទប់ទល់ជាមួយនឹងតម្រូវការកើនឡើងបានទេ

ព័ត៌មាន៖ មន្ទីរពេទ្យសាធារណៈ និងឯកជនរបស់ប្រទេសអូស្ត្រាលីបានរួមគ្នាផ្តល់ការប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងវីរុសកូរ៉ូណា។ ភាពជាដៃគូប្រវត្តិសាស្ត្ររវាងរដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី រដ្ឋាភិបាលតាមរដ្ឋ និងដែនដី និងផ្នែកមន្ទីរពេទ្យឯកជន នឹងធ្វើឱ្យមានក្រែបនៃមន្ទីរពេទ្យចំនួន 34,000 ក្រែ និងបុគ្គលិកវេជ្ជសាស្ត្រនៅទូទាំងប្រទេសចំនួន 105,000 នាក់ ដើម្បីជួយប្រយុទ្ធនឹងវីរុសកូរ៉ូណា។

ផ្នែកឯកជននឹងផ្តល់សេវាកម្មមន្ទីរពេទ្យទៅដល់អ្នកជំងឺសាធារណៈ ធ្វើឱ្យមានគ្រឿងបរិក្ខារ ក្រែ សម្ភារៈផ្គត់ផ្គង់ និងបុគ្គលិករបស់ខ្លួន ដើម្បីបន្ថែមដល់ប្រព័ន្ធសាធារណៈ។

ពួកគេក៏នឹងបន្តជួយគាំទ្រដល់សេចក្តីត្រូវការរបស់អ្នកចូលក្នុងគម្រោងធានារ៉ាប់រងជនពិការភ្នែកជាតិសម្រាប់ការស្នាក់នៅមន្ទីរពេទ្យសាធារណៈរយៈពេលយូរផងដែរ។

ភាពជាដៃគូនេះនឹងធានានូវធនធានពេញលេញនៃប្រព័ន្ធសុខាភិបាលកម្រិតថ្នាក់ពិភពលោករបស់ប្រទេសអូស្ត្រាលីដែលត្រូវម្សៅជាស្រេច និងបានផ្តោតការយកចិត្តទុកដាក់ព្យាបាលអ្នកជំងឺ ដែលត្រូវការនៅក្នុងរយៈពេលនៃការឆ្លងរាលដាលនេះ។

ខុស៖ រយៈពេលពីរសប្តាហ៍នៃស្ថានភាពបិទខ្ទប់មិនឱ្យចេញចូលនឹងបញ្ឈប់ការឆ្លងរាលដាលនៃវីរុសកូរ៉ូណា

ព័ត៌មាន៖ ការដាក់ការរឹតត្បិតរយៈពេលពីរ ឬបីសប្តាហ៍ ហើយបន្ទាប់មកលើការរឹតត្បិតវិញ និងការរឹតត្បិតទៀតទៅជំរិតរស់នៅធម្មតារបស់យើងវិញ នឹងមិនបញ្ឈប់ការឆ្លងរាលដាលនៃវីរុសកូរ៉ូណាទេ។

ហានិភ័យនៃស្ថានភាពបិទខ្ទប់មិនឱ្យចេញចូលរយៈពេលតែពីរសប្តាហ៍ គឺធ្វើឱ្យវីរុសកូរ៉ូណាវិលត្រឡប់ក្រោយវិញយ៉ាងអាក្រក់ ហើយប្រហែលជាកាន់តែសាហាវខ្លាំងជាងមុនទៅទៀត។

មនុស្សមួយចំនួនបានសួរថាហេតុអ្វីបានជាយើងមិនដាក់ឱ្យមានស្ថានភាពបិទខ្ទប់មិនឱ្យចេញចូលទាំងស្រុងតែម្តងដូចប្រទេសផ្សេងទៀតដែលបានធ្វើ។ ចម្លើយចំពោះសំណួរនេះគឺថា មិនដូចប្រទេសនានា ដូចជាប្រទេសអ៊ីតាលី ប្រទេសអេស្ប៉ាញ និងប្រទេសអ៊ីរ៉ង់ និងទីក្រុងមួយចំនួនដូចជា ទីក្រុងវូហាន (Wuhan) នៅក្នុងប្រទេសចិន ជាកន្លែងដែលការផ្ទុះរាតត្បាតនៃជំងឺបាន ចាប់ផ្តើម យើងនៅតែបានឈានមុខល្អជាងគេនៃខ្សែកោង។

ពេលដែលអ្នកជំងឺនាញផ្នែកសុខាភិបាលនៅក្នុងប្រទេសទាំងនេះបានទទួលស្គាល់នូវអ្វីដែលបានកំពុងកើតឡើងវីរុសកូរ៉ូណាបានចេញផុតការគ្រប់គ្រង ហើយកំពុងឆ្លងរាលដាលដូចភ្លើងនេះយ៉ាងសាហាវ។ នេះជាហេតុផលដែលមន្ទីរពេទ្យនានានៅក្នុងប្រទេសទាំងនេះបានពុះពារដោះស្រាយជាមួយប្រជាជន ដែលមានទម្រង់ធ្ងន់ធ្ងរនៃជំងឺនេះ។

អ្នកជំងឺនាញផ្នែកសុខាភិបាលរបស់យើងនឹងបន្តពិនិត្យតាមដានចំនួននៃករណីថ្មីៗជារៀងរាល់ថ្ងៃនៅក្នុងប្រទេសអូស្ត្រាលី និងនៅកន្លែងដែលការឆ្លងមេរោគកំពុងកើតឡើង។ បន្ទាប់មកពួកគេនឹងធ្វើការណែនាំដោយផ្អែកលើភស្តុតាងទាក់ទងនឹងបទបញ្ជា ឬការរឹតត្បិតថ្មីៗណាមួយ ដែលត្រូវការដាក់ឱ្យដំណើរការ។ មនុស្សគ្រប់រូបត្រូវបន្តទទួលបានបច្ចុប្បន្នភាព ជាមួយនឹងការរឹតត្បិត ដោយចូលមើលគេហទំព័រ www.australia.gov.au។

ខុស៖ ការធ្វើតេស្តមនុស្សគ្រប់រូបនឹងបញ្ឈប់ការឆ្លងរាលដាលនៃវីរុសកូរ៉ូណា

ព័ត៌មាន៖ ការធ្វើតេស្តមិនបញ្ឈប់ការឆ្លងរាលដាលនៃវីរុសទេ។

ដូចវីរុសណាមួយទៀតដែរ COVID-19 ផ្តាស់ទីពីមនុស្សម្នាក់ទៅមនុស្សម្នាក់ទៀត។ ប្រសិនបើអ្នកមិនស្រួលខ្លួន នោះមានតែការរក្សាចម្ងាយពេលទាក់ទងជាមួយមនុស្សក្នុងសង្គមនៅគ្រប់ពេល និងការដាក់នៅដោយឡែក នៅផ្ទះប៉ុណ្ណោះទេ ដែលអាចបញ្ឈប់ការឆ្លងរាលដាលនៃវីរុសបាន។

ការធ្វើតេស្តដើម្បីបញ្ជាក់ថាអ្នកណាម្នាក់កំពុងបង្ហាញរោគសញ្ញាមាន COVID-19 ឬក៏អត់ ជួយយើងឱ្យតាមដានការឆ្លងរាលដាលនៃជំងឺ និងកាត់បន្ថយការឆ្លងមេរោគ។ ប្រសិនបើយើងដឹងថាអ្នកណាមានវីរុស មនុស្សនោះអាចដាក់ខ្លួនពួកគេឱ្យនៅដោយឡែក ហើយយើងអាចតាមដានអ្នកដែលត្រូវបានធ្វើទំនាក់ទំនងជាមួយអ្នកមានវីរុសនោះ និងកាត់បន្ថយហានិភ័យនៃការឆ្លងមេរោគថែមទៀត។

យ៉ាងណាក៏ដោយ ការធ្វើតេស្តឃើញអវិជ្ជមានចំពោះ COVID-19 មិនមានន័យថាអ្នកមិនមានហានិភ័យដល់ខ្លួនអ្នកផ្ទាល់ ឬមិនមានហានិភ័យដល់អ្នកផ្សេងនោះទេ។ អ្នកអាចធ្វើតេស្តឃើញអវិជ្ជមានចំពោះ COVID-19 ក្រោយពីអ្នកបានឆ្លង ប៉ុន្តែនៅមុនពេលអ្នកចេញរោគសញ្ញា។ អ្នកអាចធ្វើតេស្តឃើញអវិជ្ជមាននៅថ្ងៃមួយហើយមានឆ្លង COVID-19 នៅថ្ងៃបន្ទាប់ទៀត។ ហេតុនេះហើយការសំខាន់ខ្លាំងណាស់ ដើម្បីអនុវត្តអនាម័យល្អ និងការរក្សាចម្ងាយពេលទាក់ទងជាមួយមនុស្សក្នុងសង្គម និងដើម្បីស្នាក់នៅផ្ទះ លើកលែងតែសម្រាប់កិច្ចការសំខាន់ៗ។ ការធ្វើដូចនេះកំពុងទប់ស្កាត់ការឆ្លងរាលដាល មិនត្រឹមតែ COVID-19 ប៉ុណ្ណោះទេ ប៉ុន្តែទប់ស្កាត់ជំងឺផ្សេងទៀតផងដែរ ដោយកាត់បន្ថយតម្រូវការលើសេវាកម្មសុខាភិបាលរបស់យើង។

ខុស៖ កញ្ចប់សម្ភារធ្វើតេស្តមិនត្រឹមត្រូវទេ

ពិត៖ ការធ្វើតេស្តបច្ចុប្បន្នសម្រាប់ COVID-19 ប្រើប្រាស់នូវអ្វីដែលហៅថាការបង្កើនអាស៊ីដនុយក្លេអ៊ីក (ប្រតិកម្មជាខ្សែសង្វាក់ប៉ូលីមេរ៉ាស (PCR)), ដែលត្រឹមត្រូវខ្លាំងណាស់។ ការធ្វើតេស្តពាក់ព័ន្ធនឹងអ្នកជំនាញផ្នែកសុខាភិបាលយកបដិប្បវត្តធាតុមានភាពទន់ពីបំពង់ក និងច្រមុះរបស់មនុស្សម្នាក់។ បច្ចុប្បន្ននេះ សមាសភាគធ្វើតេស្តទាំងអស់ត្រូវបានផលិតនៅបរទេស មានលើសលប់នៅទ្វីបអឺរ៉ុប និងទ្វីបអាស៊ី។ ខណៈពេលអ្នកផ្គត់ផ្គង់សមាសភាគធ្វើតេស្ត និងបន្ទប់ពិសោធន៍ជាច្រើននៅទូទាំង និងនៅក្នុងរដ្ឋ និងដែនដីនានា ប្រើប្រាស់សមាសភាគខុសៗគ្នា អង្គហេតុសំខាន់ គឺថាអ្នកជំនាញផ្នែកសុខាភិបាលទាំងនោះប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រធ្វើតេស្តដូចគ្នា។ មានសម្ពាធលើការធ្វើតេស្តទាំងអស់ទាក់ទងនឹងការផ្គត់ផ្គង់ អាស្រ័យដោយតម្រូវជាសកលច្រើនលើសលប់លើសពីសមត្ថភាពផ្គត់ផ្គង់ និងសមត្ថភាពផលិតកម្ម។ ចំណុចថែរក្សាក្នុងការធ្វើតេស្តអង្គបដិប្បវត្តន៍មិនត្រឹមត្រូវទេសម្រាប់ការធ្វើរោគវិនិច្ឆ័យ ហើយដូច្នោះមិនត្រូវបានណែនាំសម្រាប់គោលបំណងនោះទេ។

រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីកំពុងធ្វើការយ៉ាងជិតស្និទ្ធជាមួយមន្ទីរពិសោធន៍នានា តាមរយៈបណ្តាញមន្ទីរពិសោធន៍សុខភាពសាធារណៈ និងជាមួយអ្នកផ្គត់ផ្គង់នានា ដើម្បីធានាការផ្គត់ផ្គង់ និងស្វែងរកដំណោះស្រាយផ្គត់ផ្គង់ជំនួសសំខាន់ៗ ដើម្បីធានាថាប្រទេសអូស្ត្រាលីរក្សាបានសមត្ថភាព និងមានសមត្ថភាពដើម្បីធ្វើតេស្តវីរុសកូរ៉ូណា។

សូមចូលប្រើប្រាស់គេហទំព័រនេះជាប្រចាំ ដើម្បីបន្តទទួលបានព័ត៌មានស្តីពីការវិវត្តន៍សំខាន់ៗនៅក្នុងការឆ្លើយតបរបស់រដ្ឋាភិបាលចំពោះ COVID-19។

SBS ក៏មានព័ត៌មានជាច្រើនស្តីពី COVID-19 ជាភាសារបស់អ្នក។ អ្នកក៏អាចប្រើប្រាស់កម្មវិធីទូរសព្ទចល័ត និងរុករកផ្នែកបន្ថែមតាមអ៊ិនធឺណិត ដើម្បីបកប្រែព័ត៌មានរបស់រដ្ឋាភិបាល។ សូមស្វែងរកព័ត៌មានមួយដែលត្រូវតាមសេចក្តីត្រូវការរបស់អ្នក។

ដើម្បីចូលប្រើប្រាស់ព័ត៌មានបន្ថែមជាភាសាអង់គ្លេស សូមចូលមើល www.australia.gov.au។